
 

 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 26 DE NOVEMBRE  DE 

2009. 

 
 
Quan són les 12:00 hores del dijous 26 de novembre de 2009, es reuneix al Saló d’Actes 
de la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els 
següents regidors; Sr. Antoni Palerm Milla i  Sr. Joan Peralta Palmer  per part d’UM; 
Sr. Manel Romero Romero i Sr. Miquel Bujosa Picornell per part del PSOE;  Sr. Pere 
Joan Salleras Vives i Margarita I. Barceló Vives, per part del PP. 
 
Es troba present la Secretària de la Corporació, la Sra. Sílvia Ripoll Genovart, la qual 
dóna fe de l’acte. 
 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
I.- ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
II.- DECRETS I CORRESPONDÈNCIA. 
 
El Batle dona compte dels decrets emesos.  
Com a correspondència el Batle destaca la següent: 
 
Carta a Costes per perill al Camí de Sa Galera, degut a una cruïlla que s’ha fet més 
ampla a l’asfalt del camí pel temporal de pluja. Explica que s’ha parlat amb Costes  i 
han vingut els inspectors , però encara no han fet res, Per això els hem comminat a que 
facin alguna cosa urgent abans de què hi hagi una desgràcia. 
 
Fons Plan E 2010. Explica que aquest cop ens han atorgat uns 64.000 euros que es 
volen dividir en varis projectes, per exemple reparacions de trams de camins o 
canalitzacions d’aigua, etc, que ja es mostraran quan es tingui més perfilats. 
 
Llicència de segregació de Planícia, una part per l’Estat Espanyol i l’altra pel Govern de 
les Illes Balears. 
 
Subvenció del SOIB per contractar un peó manteniment, en atur. 
 
Antenes telefonia mòbil. Explica que s’han posat en contacte amb l’ajuntament els 
responsables de l’antena situada a l’Hotel Sa Coma, per regularitzar la situació , que 
actualment no disposa de cap llicència, i per tant il·legal. El Batle els ha explicat que 
s’ha de sol·licitar l’interès general al Consell, i que la memòria de Batlia anirà 
encaminada a sol·licitar una ubicació més idònia per les antenes que l’actual, a ser 



possible, de titularitat pública, que minimitzi els impactes ambientals i paisatgístics i 
realment reverteixi en tots els veïns del municipi. 
 
III.- APROVACIÓ MOCIÓ PROJECTE HOME. 
 
S’explica que el que es demana és que tot el decomissat per la policia en l’operació 
contra la droga a Son Banya,  sigui destinat a  Projecte Home per a seguir treballant 
contra la droga i els seus efectes. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
 
IV.-  ACORD DE CREACIÓ DE D’UNA COMISSIÓ PERREDACTAR PLIQUES 
PER LA RECOLLIDA SELECTIVA AL MUNICIPI. 
 
El Batle diu que degut a la gran importància d’aquest tema, s’hauria de fer entre tots i 
per això creu que és una bona idea crear un equip de feina per definir un model idoni de 
recollida de residus per Banyalbufar . 
 
Manel pensa que sí, i que insisteix en què s’hauria de fer conjuntament amb Estellencs, 
perquè seria la manera de què sortís més econòmic. 
 
El Batle diu que Banyalbufar ha fet més coses en relació al fems que Estellencs, i que el 
que surt més car és el transport del fems a planta en relació a la quantitat de fems que 
produïm. Per això seria molt important poder emmagatzemar-los per reduir els costs del 
transport. 
 
Toni Palerm demana si tothom està d’acord en el tema de crear aquesta comissió  i tots 
responen que sí. 
 
Queden en fer un calendari de reunions i en principi, els components seran el Batle, 
Toni Palerm, Miquel Bujosa i Pere Salleras. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
V.- PRECS I PREGUNTES 
 
Manel Romero demana quins projectes es presentaran pel Pla E. 
El Batle diu que encara no estan definits ,però aniran destinats a infraestructures , 
enllumenat públic, per reduir el consum i canviar els actuals que han sortit de molt mala 
qualitat i cada cop s’han de canviar perquè es fonen. S’estan fent unes proves amb LED, 
que és un nou dispositiu de llum freda que, encara que no és barato , redueix molt el 
consum , dura unes 50000 hores, molt més que les tradicionals i té un consum d’una 
quarta part de les tradicionals. Es davallaria tant en consum com en manteniment. 
També s’ha pensat en fer una actuació en el camí dels Amoradors, que es troba en molt 
males condicions. 
Miquel Bujosa demana si el mur que s’ha fet al camí des Molí, es folrarà de pedra. 
Batle diu que sí.  
Manel demana si la TDT arribarà a Banyalbufar el 15 de desembre. 



El Batle diu que això li han dit a la Conselleria d’Innovació, i que de fet, ara ja es veuen 
alguns canals. 
Toni Palerm diu que es podria sol·licita a IB3 que pugi al satèl·lit ,perquè mentre no ho 
faci ,no es veurà. 
Pere Joan vol comentar que han sortit al BOIB unes ajudes per detectar i reparar fuites 
d’aigua, així com per fer estudis sobre aquest tema al municipi. I que seria interessant 
fer un estudi. 
Batle diu que avui mateix ha arribat la convocatòria a l’Ajuntament i que sí és molt 
interessant. 
Pere Joan Salleras demana si s’ha fet algun informe o actuació en relació al canvi de 
sentit del carrer Bergantí  al Port des Canonge. 
Toni Palerm pensa que el policia ha fet un informe favorable però no sap si s’ha fet 
alguna altra actuació. 
Manel demana si hi ha alguna novetat amb el tema de les alcoves al port del Port des 
Canonge. 
Toni Palerm diu que hi havia aquell projecte amb varies opcions però que no se’ls ha 
comunicat res més. 
Joan Peralta vol comentar que el nou desnivell que s’ha fet just davant l’Ajuntament 
d’Esporles, és un  poc perillós ja que és molt acusat i a més no hi ha cap tipus 
d’indicació. Es podria fer una carta al Batle d’Esporles fent-li constància d’aquest 
comentari. 
El Batle vol aprofitar per dir que avui ha parlat amb Medi Ambient i li han dit que s’ha 
firmat el conveni amb tots els propietaris de la zona del camí de  Planícia per mantenir 
obertes les barreres, menys amb Benson del Rafal de Planícia. 
Medi Ambient ha encomanat unes barreres amb uns botadors giratoris, a fi de que la 
gent hi pugui passar, però els animals no puguin fugir. 
Demanen al Batle si aquest cap de setmana que ve romandran obertes. El Batle creu que 
sí, però no ho sap. 
D’altra banda aquesta setmana el Batle ha tingut una reunió amb els assessors jurídics 
de l’Ajuntament, així com amb l’advocat que ha d’interposar l’acció reivindicatòria del 
camí de Planícia i, en principi s’ha de fer un informe , amb gravació de diferents 
testimonis ,i abans d’acabar l’any, interposar l’acció davant els tribunals. 
 
 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 13:35  hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del 
Sr. Batle. 
 
 

Banyalbufar, 26 de novembre  de 2009. 
 
 

                                 V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 

 
 
 
 
 


